
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: BBB Berkelland / Bert Geerdink
Datum indiening vraag: 27-11-2022
Datum verzending antwoord: 30-11-2022

Onderwerp: Onderhoudsstatus schoolgebouwen in Berkelland 

Uit een landelijk onderzoek is gebleken dat 60% van de scholen in Nederland in een onvoldoende staat 
verkeerd als het gaat om duurzaamheid, isolatie en ventilatie. Er zijn meerdere scholen die ouder dan 100 
jaar zijn waar tevens de voorzieningen onder de maat zijn gezien de huidige normen.
In Berkelland doel ik dan vooral op de basisscholen in de (kleine ) kernen.
Nu er eindelijk weer gebouwd wordt of gaat worden, de krimpgedachte verdwenen is, is het van belang voor 
de leefbaarheid dat onze scholen kunnen blijven voortbestaan en dat deze in een goede staat met de juiste 
voorzieningen blijven opereren. In Berkelland is in 2020 een onderzoek uitgevoerd.

Vraag: Uit dit onderzoek blijkt dat o.a. school Noord en Kiezel en kei aan groot onderhoud toe is.
In hoeverre zijn hier al acties ondernomen?

Antwoord (in te vullen door college):
Samen met de schoolbesturen werken wij aan toekomstbestendige en ‘gezonde’ schoolgebouwen aan de 
hand van het Integraal Huisvestingsplan onderwijs 2020-2036 (IHP) (raadsbesluit 15 september 2020) en 
investeren we ook aanvullend in het verbeteren van het binnenklimaat voor vele scholen (raadsvergadering 
24 mei 2022).

Obs Noord verhuist met ingang van volgend schooljaar naar een leegstaand schoolgebouw (voormalig 
schoolgebouw van De Wereldboom) conform het IHP. Dit leegstaande schoolgebouw wordt dit schooljaar 
gerenoveerd. De aanbesteding hiervoor is nu gaande. 

Voor de scholen Kiezel & Kei en de Heuvelschool wordt op dit moment een locatieonderzoek uitgevoerd om 
te onderzoeken waar deze fusieschool het best kan worden gevestigd. Adequate en toekomstbestendige 
huisvesting hiervoor is het uitgangspunt.

Vraag: Veel scholen zitten onder de energie/duurzaamheidsgrens en kunnen met de huidige energieprijzen 
in de problemen komen. Dit wordt voor nu opgevangen door het Rijk. Hoe ziet deze regeling eruit en wat als 
dit niet voldoende blijkt?

Antwoord:
Meer informatie over deze regeling kunt u terug vinden op:
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https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/11/21/structureel-400-miljoen-extra-voor-stijgende-vaste-
lasten-scholen-en-cultuur
De regeling wordt nog concreet uitgewerkt.

Het onderhoud aan een schoolgebouw en de exploitatiekosten zijn een verantwoordelijkheid van 
schoolbesturen zelf. Daarvoor worden zij door het Rijk gefinancierd. Hierin spelen wij niet direct een rol. 
Overleg over mogelijke aanvullende verduurzamingsmaatregelen voor schoolgebouwen (die leiden tot 
lagere exploitatielasten voor de scholen) voeren we vanuit een wederzijdse verantwoordelijkheid. 

Vraag: Is er genoeg budget gereserveerd om aan de huidige normen te kunnen voldoen, wanneer er 
aanpassingen moeten worden gedaan om de scholen toekomstbestendig te maken gezien de huidig 
stijgende bouwkosten.

Antwoord:
Nieuwbouw, renovatie, verduurzaming in combinatie met de stijgende bouwkosten zijn een enorme 
uitdaging voor ons. Wanneer moeten we nieuwbouwen en wanneer is een gebouw aan renovatie toe? 
Hoeveel budget kunnen we vrijmaken binnen onze begroting? Vandaar dat we samen met schoolbesturen 
uitgebreide integrale afwegingen maken en deze vastleggen in een IHP. We blijven daarom uitvoering 
geven aan het IHP en de reeds in gang gezette ontwikkelingen. Dit jaar gaan we het IHP actualiseren en in 
komende begrotingen zal budget vrij gemaakt moeten worden voor plannen uit (de volgende fase van) het 
IHP.

Modernisering en verduurzaming van schoolgebouwen is een landelijk probleem. Er is voor zowel de 
gemeenten als schoolbesturen onvoldoende budget om aan alle (intern)nationale ambities te voldoen. Zie 
hiervoor o.a.:
https://www.poraad.nl/werkgeverschap/onderwijshuisvesting/oplossingen-wiersma-voor-onderwijshuisvesting-
druppel-op

Vraag: Gaat het college zich hard maken dat ook de onderbezette scholen in stand blijven om de 
leefbaarheid te garanderen?

Antwoord:
Dit is primair een verantwoordelijkheid van het schoolbestuur, zij gaan over onderwijs(kwaliteit) en het 
openhouden van scholen. Wij spannen ons maximaal in voor een goede en passende samenwerking, 
waarin maatwerk belangrijk is in de diverse dorpen en kernen. Het ontwikkelen van Integrale Kindercentra 
(school en opvang) kan hieraan bijdragen.
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